
4. Odchody – príchody – zmeny - výmeny ?...
a) Personálne zmeny, výmeny. 
b) Poslanecký návrh na odvolanie prednostu MÚ. 
c) Zrušenie pracovného miesta vedúceho DpS Sliač organizačnou zmenou. 
d) Odchod prednostu MÚ na základe vymysleného obvinenia.

a) Personálne zmeny, výmeny.
 Pri nástupe nového vedenia po komunálnych voľbách sa zvyčajne prehodnocuje kvalita a odbornosť 
zamestnancov mesta. Niekedy to prináša ovocie v podobe zefektívnenia práce a šetrenia mzdových prost-
riedkov. Ale bolo to aj v našom meste naozaj tak? Či sme zamestnali „ našich ľudí “, veď volebným podporo-
vateľom treba pomôcť. Urobte si obraz sami. Skoro 100%  podpora futbalového klubu sa musela prejaviť. Tak 
sa podarilo zamestnať „našich“ na sekretariáte, úseku technických služieb či na údržbe ihriska FK. Ale aj sta-
vebný úsek bolo potrebné posilniť, tak sme prijali na dohodu ďalšieho podporovateľa a to dokonca bývalého 
primátora.  
 Počas štvorročného obdobia sa udiali zmeny aj na mestskom úrade, vymenili sa, alebo odišli vedúca 
ekonomického oddelenia, stavebného oddelenia, mzdového oddelenia, právnička mesta, zamestnankyňa na 
úseku životného prostredia, prijali sme IT pracovníka. Viceprimátor sa vzdal svojej funkcie, asi pre nezluči-
teľnosť jeho morálnych zásad s fungovaním mesta, či s nesplnením sľubu nájomníkom bytov a samozrejme 
najdôležitejšie bolo vymenovanie prednostu MsÚ v riadnom výberovom konaní. Škoda len že nie 
s podmienkami ktoré boli vyhlásené ( 905 EUR/mes. ), v skutočnosti však 1407 EUR ( informácia na základe 
zák. č. 211/2000 z.z. o slobodnom prístupe k informáciám ).    
 Ale poďme aj k ďalším zmenám, či výmenám? Bolo organizačnou zmenou zrušené miesto vedúceho 
Domova seniorov – s tým spojené porušenie zákonom navrhovaných postupov uvádzame ďalej, výmena pra-
covníčky Informačného centra.  
 Udiali sa aj zmeny v poslaneckom zbore, odstúpili až štyria poslanci. Príliš veľa odchodov, príchodov, 
zmien, či výmien nemyslíte?  A dôvody? Za mnohým bolo správanie sa víťaza výberového konania na pred-
nostu MÚ, ktoré v závere vyústilo do návrhu na jeho odvolanie.

Zriadenie komisíí a ich fungovanie vo volebnom období 2018-2022, konkrétne v oblasti  výstavby, územného 
rozvoja, životného prostredia a dopravy.

 Vo svojom príspevku by som sa chcel venovať  činnosti komisie výstavby, ktorej som bol členom, 
hlavne z pohľadu rozdelenia pôvodnej komisie výstavby, ktorá tu bola v predchádzajúcich volebných obdo-
biach. Po konštituovaní nového zastupiteľstva došlo k zriadeniu dvoch stálych komisií a to Komisie výstavby 
a územného rozvoja a Komisie dopravy, územného plánu, životného prostredia a odpadového hospodárstva, 
ktoré si v podstate rozdelili agendu starej komisie z rokov 2014-2018. Od začiatku som to pokladal za nešťast-
né  rozhodnutie, hlavne z pohľadu kompetencií oboch komisií, ale aj z ohľadu na veľkosť nášho mesta, ktoré 
má necelých 5 000 obyvateľov a tomu zodpovedajúcu infraštruktúru.Náš región (bývalý veľký okres Zvolen,
teraz okresy Zvolen, Detva, Krupina) má šesť miest a to: Krupina, Dudince, Detva, Hriňová, Zvolen, Sliač  
a len v jednom najväčšom, majú viac, ako jednu komisiu s touto agendou (tri), čo je pochopiteľné keďže ide  
o mesto Zvolen s  cca 42 000 obyvateľmi a rozsiahlou infraštruktúrou.V ostatných mestách, ktoré okrem Du-
diniec majú ďaleko viac obyvateľov a rozsiahlejšiu infraštruktúru ako Sliač postačuje jedna komisia s rovna-
kou agendou. (Detva cca 14 000 ob., Krupina cca 8 000 ob., Hriňová cca 7 500 ob., Dudince cca 1500 ob.). 
Z tohto logicky vyplýva, ak týmto mestám stačí jedna komisia, načo na Sliači vytvárať dve?
 Počas práce oboch komisii sa objavili duplicitné prerokovávania, ktoré vznikali z nejasných kompe-
tencii v oblasti územného rozvoja, pretože Komisia dopravy, územného plánu, životného prostredia, odpa-
dového hospodárstva sa mala zaoberať aj územným plánovaním. Územný plán je však základným dokumen-
tom, ktorým sa riadi rozvoj mesta a ktorým sa mala zaoberať Komisia výstavby a územného rozvoja.Vznikala 
oprávnená obava, že problematika sa bude do komisií prideľovať podľa toho, ktorá komisia bude priaznivejšie  
naklonená manažmentu mesta.Našťastie sa táto obava celkom nenaplnila.Časom sa agenda územého rozvo-



ja vo svojej väčšine prerokovávala v Komisii výstavby a územného rozvoja.Ostatná agenda prerokovávaná 
v druhej komisii bola menej rozsiahla a sám život ukázal nezmyselnosť dvoch komisii v našom meste a tak 
došlo k nevyhnutnému. Po demisii predsedu Komisie dopravy, územného plánu, životného prostredia a od-
padového hospodárstva, došlo k zrušeniu oboch komisií a vytvoreniu Komisie výstavby, dopravy a životného 
prostredia od 1.6.2021, čo sa ukázalo správnym riešením.

Chronológia vývoja komisií vo volebnom období 2018-2022.
1.Ustanovujúce zasadnutie MsZ 7.12.2018, Uznesenie 10/2018 zriaďuje stále komisie:
a) Komisiu výstavby a územného rozvoja.
b) Komisiu správy miestnych komunikácii,životného prostredia a odpadového hospodárstva.
22 zasadnutie MsZ z 17.1.2019.
a) MsZ ruší Komisiu správy miestnych komunikácii, životného prostredia a odpadového hospodárstva,Uzne-
sením  21/19.
b) MsZ zriaďuje Komisiu dopravy, územného plánu, životného prostredia a odpadového hospodárstva,Uzne-
sením  22/19.
3.23 zasadnute MZ z 26.5.2021
a) MsZ ruší Komisiu výstavby a územného rozvoja a Komisiu dopravy, územného plánu,životného prostredia 
a odpadového hospodárstva, Uznesením 481/21 k 31.5.2021. 
b) MsZ zriaďuje stálu Komisiu výstavby,dopravy a životného prostredia od 1.6.2021 Uznesením 482/21.
Zaujímavé však? 

 Chcel by som ešte povedať pár slov k činnosti komisií v ktorých som členom. Ide o Komisiu výstav-
by,dopravy a životného prostredia a zrušenú Komisiu výstavby a územného rozvoja. Komisie vcelku fungova-
li dobre, veľkým handicapom bola veľká fluktuácia vo funkcii stáleho tajomníka (zapisovateľa) delegovaného 
Mestom . Vo funkcii sa vystriedali 4 pracovníci Mestského úradu, pričom boli obdobia, keď komisia zasadala 
bez tajomníka.Všetka príprava potom bola na vedení komisie. Oproti minulým obdobiam došlo k rapídnemu 
zlepšeniu po organizačnej stránke, presadilo sa, aj mojim pričinením, včasné posielanie podkladov k zasada-
niam členom komisie, čo zefektívnilo jej činnosť. Členovia sa tak  mohli na zasadania pripraviť. Presadila sa  
kontrola zápisníce pred finalizovaním, každým členom komisie, čím sa odstránili nepresnosti v jej finálnom 
znení.
 Záverom dúfam, že sa Mestu Sliač v budúcnosti podarí vyvarovať omylom  a udrží sa to dobré čo sa 
pri činnosti komisie podarilo presadiť.

Dušan Zemko, člen Komisie výstavby,dopravy a životného prostredia.V Sliači 1.8.2022.
Autor je kandidátom na poslanca MZ vo voľbách 2022 a člen komisií výstavby v rokoch 2010-2022.



b) Poslanecký návrh na odvolanie prednostu MÚ.









c) Zrušenie pracovného miesta vedúceho DpS Sliač organizačnou zmenou.
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8. VZN č. 02/2022 o poskytovaní sociálnych služieb v meste Sliač    
 Dôvodovú správu k bodu predložila p. Šichtová – vedúca domova pre seniorov. Navrhované 
VZN č. 02/2022 je zlúčením VZN č. 22/2010 o bližších podmienkach poskytovania sociálnych 
služieb, ktoré upravuje poskytovanie terénnej opatrovateľskej služby poskytovanej mestom Sliač 
a VZN č. 35/2013 o poskytovaní sociálnych služieb v Domove pre seniorov Sliač, ktoré upravuje 
poskytovanie pobytovej sociálnej služby v zariadení pre seniorov a ambulantnej sociálnej služby 
v dennom stacionári.  Súčasne zahŕňa aj novú legislatívnu úpravu v zmysle zákona č. 44/2008 Z. z. 
o sociálnych službách. Vzhľadom k zvyšovaniu cien energií, miezd a ďalších potrebných výdavkov 
(maľovanie, odstránenie nedostatkov PO) dochádza k zvýšeniu cien pre klientov o 40,- €. Toto 
zvýšenie bolo schválené v dvoch komisiách a pani Šichtová navrhuje prijať toto VZN tak, ako bolo 
predložené. Pani Sujovej chýba v dôvodovej správe finančná analýza tohto zvýšenia. Pani Sujová sa 
pýta, kto od 1.3.2022 dodáva stavu do Domova seniorov a za aké ceny. Pani primátorka uviedla, že 
pán Lapin k 28.2.2022 vypovedal zmluvu a na základe toho sa mesto dohodlo, že stravu od 
1.3.2022 do 20.3.2022 zabezpečí školská jedáleň. Od 21.3.2022 do 30.4.2022 stravu budú dodávať 
Kúpele Sliač na objednávku za nezmennú cenu 7,84 €. Medzi tým bude vyhlásené nové verejné 
obstarávanie na dodávateľa stravy. Pána Moravčíka zaujímalo, či boli oslovení aj ďalší dodávatelia, 
ktorí zaslali cenové ponuky. Pani primátorka uviedla, že ani jeden z týchto dodávateľov by nám 
nevedel dodať stravu v takejto cenovej jednotke. Pán Láskavý uviedol že sa zúčastnil všetkých 
komisií, v ktorých bolo toto VZN prerokovávané a myslí si že navýšenie o 40,- € je správny krok. 
Keby mesto nedotovalo túto službu, navýšenie by bolo ešte o 150,- € väčšie. S týmto súhlasí aj pán 
Slavkovský, suma 40,- € je prijateľná. Pani Šichtová uviedla, že Domov pre seniorov je 
financovaný z troch zdrojov (mesto, klient, štát) a nikdy sa nedostane na nulu. Pani primátorka 
uviedla, že Domov seniorov je služba občanom mesta Sliač a mesto ho ročne dotuje sumou cca 
20 000,- €.         
 
Uznesenie číslo 600/2022 
Mestské zastupiteľstvo v Sliači 
s ch v a ľ u j e 
 
Všeobecne záväzné nariadenie č. 02/2022 o poskytovaní sociálnych služieb v meste Sliač. 

 
Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 
Počet poslancov MsZ:     11 
Prítomní:                           9 
Za:                             9 - Ondrej Láskavý, Mgr. Dávid Slavkovský, Ing. Ján Belička, doc. Ing. 
Andrea Sujová, PhD., Ing. Robert Urbanec, Marek Moravčík, Ing. Mgr. Cyril Palečka, Mgr. art. 
Peter Kocúr, Mgr. Michaela Mikušková,   
Proti:  
Zdržali sa:                             
Nehlasovali: 
 
19. Slovo pre verejnosť 
  Pán Žabka by chcel reagovať na vystúpenie pani primátorky dňa 24.2.2022 na TA3- ke, kde 
prezentovala mesto Sliač ako dobre fungujúce mesto. Ako prvé uviedla fungovanie Domova pre 
seniorov, podľa pána Žabku pani primátorka nemá žiadny podiel na vybudovaní domova pre 
seniorov, nakoľko peniaze vybavil pán Koreň a jeho vedenie a realizáciu dokončilo vedenie pána 
Dunčka, Podľa pána Žabku sa po nástupe pani primátorky do funkcie v domove robia organizačné 
zmeny podľa toho ako to vyhovuje pani primátorke. Najskôr zrušenie funkcie vedúceho domova 
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pre seniorov a po nejakom čase opätovné zaradenie tejto funkcie do organizačnej štruktúry. Podľa 
pána Žabku bolo obnovenie funkcie vedúceho domova účelové, nakoľko sa po obsadení tejto 
funkcie uvoľnilo jedno poslanecké miesto. Centrum sociálnych služieb  sa začalo riešiť v roku 2018 
a všetko pripravilo vedenie pána Dunčka. Pani primátorka nepodporila tento projekt, ale pred 
voľbami s pánom Dankom chodila za obyvateľmi a bojovala proti výstavbe v tejto lokalite. Na 
zastupiteľstve 
1.8.2019 – uviedla, že ak mesto nenájde iné miesto na výstavbu, tak fin. prostriedky. keď aj mesto 
získa, nebude túto stavbu realizovať. 5.3.2020 sa konalo ďalšie zastupiteľstvo, ktorému 
predchádzalo stretnutie s občanmi, ktorí bývajú v tejto lokalite. Na tomto zastupiteľstve bolo prijaté 
uznesenie, že  sa bude výstava realizovať tam, kde bola pôvodne plánovaná. Podľa pána Žabku bol 
toto podnet pre pána Danka a vzdal sa funkcie poslanca MsZ. Pán Žabka si myslí, že čerpanie 
eurofondov, ktoré prezentuje pani primátorka nie je inak veľmi finančne prínosné, jedná za zväčša 
o malé projekty. Pochválil pani primátorku za dotáciu 97 920,-€ na podporu opatrovateľskej služby. 
Pán Žabka položil otázku poslancom, či vedia o dotácii 600 000,- € na škôlku, lebo toto bolo 
prezentované v televízii. Ak mesto dostalo takúto dotáciu mali by to vedieť v prvom rade poslanci. 
Pán Žabka nazval pani primátorku železnou lejdy, lebo po nej zostávajú len železné pamätníky. 
Podľa jeho názoru realizuje tieto stavby z rezervného fondu, ktorý vytvorilo predošlé vedenie 
mesta. Z rezervného fondu bolo realizované detské ihrisko v sume cca 70 000,- €. Podľa pána 
Žabku jediná väčšia dobrá vec, ktorá bola realizovaná v tomto období bola rekonštrukcia kina Hron. 
Myslí si že pani primátorka, ktorá vystupovala ako nezávislá kandidátka na primátorku mala za 
sebou značnú podporu SMERu, o čom podľa neho značia aj peniaze získané na  rekonštrukciu vo 
výške 300 000,- € z Úradu vlády, za vedenia pána Pellegríniho. Pán Žabka uviedol, že na stretnutí 
s pánom Pellegrínim na odovzdávaní hasičskej techniky, pán Pellegriny povedal pani primátorke, že 
jej poslal peniaze a že očakáva, čo mu sľúbila. Pani primátorka sa spýtala pána Žabku, či počul čo 
mu odpovedala. Pani primátorka povedala že mu odpovedala, že pri najbližších voľbách začne 
znovu. Skončilo desať minút, poslanci predĺžili čas o 5 minút. Pánovi Žabkovi sa nepáčilo 
otvorenie Kultúrneho domu Hron. Podľa jeho názoru mali byť na otvorenie pozvaní aj poslanci a do 
vystúpenia mali byť zaangažovaní aj žiaci školy. Pán Žabka si myslí, že zápisnice z MsZ sú 
cenzurované  a nie sú v nich zachytené všetky informácie, ktoré odznejú. Pán Žabka rozdal 
poslancom a zapisovateľke dôkaz (príloha č.2) a žiada o jeho uvedenie v prílohách k zápisnici. Na 
záver pán Žabka uviedol, že pani primátorka sa v médiách pekne prezentuje, ale podľa jeho názoru 
nehovorí pravdu. Pani primátorka uviedla, že predvolebnú kampaň máme za sebou. 
  Pán Jančík svoje vystúpenie adresuje poslancom MsZ. Jediné čo si želá je mier. Ako 
iniciátor petície proti vojenskej základni prišiel do kontaktu s mnohými obyvateľmi Sliača. Sám 
vyzbieral cca 200 podpisov. Väčšina ľudí je proti vojenskej základni. Letisko tu je, bolo a bude. Či 
bude civilné, to ešte nikto nevie, ale rozmáhaním sa letiska mesto bude upadať. Počet obyvateľov 
klesá a ľudia chcú odísť. Petícia je vyzbieraná a je v nej viac ako 33% podpisov. Konfliktom na 
Ukrajine sa posunula verejná mienka – teraz je protiruská. Touto petíciou chcú dosiahnuť, aby 
vojská, ktoré sem prídu si tu nemohli robiť čo chcú. Generálnemu prokurátorovi vyčítali, že vo 
svojich 35tich pripomienkach spravil prácu navyše. Že nie je kompetentný a že nezohľadnil 
medzinárodný rozmer zmluvy. On je tu na to, aby sa riadil ústavou, trestným zákonom 
a občianskym zákonníkom. Apeluje na poslancov, aby si spravili vlastný názor z viacerých zdrojov. 
Myslí si, že Slovensko tým, že sa nachádza v strednej Európe by malo byť tu aj ukotvené a nemalo 
by sa ťahať na západ. Skončilo desať minút, poslanci predĺžili čas o 5 minút, tak ako pánovi 
Žabkovi. Pán Jančík pokračuje, keď človek chce niečo súdiť mal by poznať aj príčinu, nie len 
dôsledok. Myslí si, že podpísaním zmluvy sme si na seba postavili terč. Z geopolitického 
a historického hľadiska vojna, ktorá prebieha medzi Ruskom a Ukrajinou je vlastne vojna Ruska 
a USA a len oni môžu tento konflikt ukončiť. Ľudia by mali myslieť a pozerať sa na veci kriticky 



Pri zrušení pracovného miesta organizačnou zmenou je potrebné dodržať zákonný postup.  
§ 63 Výpoveď daná zamestnávateľom
(1) Zamestnávateľ môže dať zamestnancovi výpoveď iba z dôvodov, ak
b) sa zamestnanec stane nadbytočný vzhľadom na písomné rozhodnutie zamestnávateľa alebo príslušného 
orgánu o zmene jeho úloh, technického vybavenia alebo o znížení stavu zamestnancov s cieľom zabezpečiť 
efektívnosť práce alebo o iných organizačných zmenách ...

Porušenia:
1) Rozhodnutie o organizačných zmenách nebolo zverejnené, viď nižšie odpoveď na základe zak. č. 211, že 
Organizačný poriadok nebol zmenený, stále platný z roku 2016 ! Pritom zastupiteľstvo malo byť o orga-
nizačných zmenách informované 2x, KEĎ BOLO PRACOVNÉ MIESTO ZRUŠENÉ A AJ KEĎ BOLO 
OPÄTOVNE VYTVORENÉ.

2) Rozhodnutie o organizačných zmenách nesmie byť účelové – musí vždy sledovať zefektívnenie práce, čo 
sa nestalo, prácu vedúceho DpS suplovala sčasti sociálna pracovníčka DpS a sčasti sociálna pracovníčka MÚ, 
ktoré samozrejme nevykonávali alebo len neúplne svoju prácu.

3) ZRUŠENIE PRACOVNÉHO MIESTA BOLO NA POLITICKÚ OBJEDNÁVKU
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Starosta

§ 13

(1) Predstaviteľom obce a najvyšším výkonným orgánom obce je starosta. Funkcia starostu je
verejná funkcia. Funkčné obdobie starostu sa skončí zložením sľubu novozvoleného starostu.
Spôsob voľby starostu upravuje osobitný zákon.5)

(2) Starosta skladá sľub, ktorý znie: „Sľubujem na svoju česť a svedomie, že budem riadne plniť
svoje povinnosti, ochraňovať záujmy obce a Slovenskej republiky. Ústavu Slovenskej republiky,
ústavné zákony, zákony a ostatné všeobecne záväzné právne predpisy budem pri výkone svojej
funkcie starostu uplatňovať podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia.

(3) Funkcia starostu je nezlučiteľná s funkciou

a) poslanca,

b) zamestnanca obce, v ktorej bol zvolený; to neplatí, ak zamestnanec obce je dlhodobo uvoľnený
na výkon funkcie starostu,10aa)

c) štatutárneho orgánu rozpočtovej organizácie alebo príspevkovej organizácie zriadenej obcou,
v ktorej bol zvolený,

d) predsedu samosprávneho kraja,

e) vedúceho zamestnanca orgánu štátnej správy,

f) podľa osobitného zákona.10b)

(4) Starosta

a) zvoláva a vedie zasadnutia obecného zastupiteľstva a obecnej rady, ak tento zákon
neustanovuje inak, a podpisuje ich uznesenia,

b) vykonáva obecnú správu,

c) zastupuje obec vo vzťahu k štátnym orgánom, k právnickým a fyzickým osobám,

d) vydáva pracovný poriadok, organizačný poriadok obecného úradu a poriadok odmeňovania
zamestnancov obce;12b) informuje obecné zastupiteľstvo o vydaní a zmenách organizačného
poriadku obecného úradu,

e) rozhoduje vo všetkých veciach správy obce, ktoré nie sú zákonom alebo štatútom obce
vyhradené obecnému zastupiteľstvu.

(5) Starosta je štatutárnym orgánom obce. Starosta môže rozhodovaním o právach, právom
chránených záujmoch alebo povinnostiach fyzických osôb a právnických osôb v oblasti verejnej
správy písomne poveriť zamestnanca obce. Poverený zamestnanec obce rozhoduje v mene obce
v rozsahu vymedzenom v písomnom poverení.

(6) Starosta môže pozastaviť výkon uznesenia obecného zastupiteľstva, ak sa domnieva, že
odporuje zákonu alebo je pre obec zjavne nevýhodné tak, že ho nepodpíše v lehote podľa § 12
ods. 10.

(7) Ustanovenie odseku 6 sa nevzťahuje na uznesenie o voľbe a odvolaní hlavného kontrolóra
a na uznesenie o vyhlásení miestneho referenda o odvolaní starostu.

(8) Ak bol výkon uznesenia obecného zastupiteľstva podľa odseku 6 pozastavený, môže obecné
zastupiteľstvo toto uznesenie trojpätinovou väčšinou hlasov všetkých poslancov potvrdiť; ak
obecné zastupiteľstvo uznesenie nepotvrdí do troch mesiacov od jeho schválenia, uznesenie stráca
platnosť. Výkon potvrdeného uznesenia starosta nemôže pozastaviť.
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d) Odchod prednostu MÚ na základe vymysleného obvinenia.
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